
 

  
 
VERSLAG DIGITAAL EILANDENOVERLEG 15 september 2020  
  
Aanwezig: Bart Uitdenbogaart (voorzitter), Neeria Oostra (GL Stadsdeelcommissie 
Centrum), Gedi van Schriek, Rob van Dijk, Aart Nolen, Henk Pauwels, Anneke Pauptit, 
Tineke van den Klinkenberg, Jeanine Langbroek, Wim Pelt, Claar Koch, Karen Blanken, Ed, 
Heleen Verschuren (vanaf ag.pt. 6) en Jeroen Verhulst (verslag). In totaal 15 aanwezigen. 
Afwezig met bericht: Francoise Haeck, Gert-Jan van der Weijden, Michel Odjo, Marlou 
Visser, Anneke Dorrestein, Eddy Appels en Jan Nanne. 
 
1. Opening, voorstelronde, vaststellen agenda en mededelingen 

• Jan Nanne is de nieuwe wijkagent voor de Oostelijke Eilanden, opvolger van Saieda 
Kajouaa. Hij had aangekondigd zich te zullen voorstellen in het Eilandenoverleg, 
maar moest zich op het laatste moment afmelden. Schuift door naar Eilandenoverleg 
van 27 oktober. Zijn e-mailadres is jan.nanne@politie.nl  

• Gebiedsmakelaar Danny Konings is in tegenstelling tot eerdere berichten niet 
aanwezig. 

• De agendacommissie heeft op 18 juni een ZOOM-gesprek gehad met het DB van 
stadsdeel Centrum over de inbreng van het Eilandenoverleg voor de gebiedscyclus 
2021 en de reactie daarop van het stadsdeel, zoals besproken in het Eilandenoverleg 
van 16 juni. De gebiedsmakelaars waren daarbij aanwezig. Lees hier het verslag. 
We wachten nu af wat er met de uitkomsten wordt gedaan. Het lijkt op dit moment 
niet zinvol om de stadsdeelcommissie in te schakelen voor de punten waar nog geen 
overeenstemming over is. 

• 27 september 12:00 – 18:00 uur: Burendag rond De Witte Boei. Lees hier het 
programma. Voor het optreden van Lucky Fonz om 17:30 uur in de Oosterkerk is een 
beperkt aantal kaarten beschikbaar bij Wim Pelt wfspelt@icloud.com.   
 

2. Wat speelt er in de buurt? 
• Verboden te zwemmen in de Oostenburgervaart 

In reactie op de klachten over olieslierten in de Oostenburgervaart en mogelijke 
gezondheidsproblemen voor zwemmers heeft Waternet een bord geplaatst bij de 
Ezelsbrug ‘Verboden te zwemmen. Boete € 140. De logica ontbreekt, want geen 
enkel water in Amsterdam-Centrum is zwemwater. Neeria Oostra meldt dat de 
vervuiling in de stadsdeelcommissie aan de orde is geweest. De reden voor het 
verbod had erbij moeten staan. 
Henk Pauwels dringt aan op een bord aan het begin van de Dijksgracht bij het 
Marineterrein om plezierboten te waarschuwen dat het water doodlopend is. Nu is er 
veel overlast van boten die aan het eind van de Wittenburgervaart moeten keren 
omdat ze niet verder kunnen. 

• Uitkomsten Groenschouw 3 september 
De Werkgroep Groen van het Eilandenoverleg heeft op 3 september twee 
groenschouwen georganiseerd. Eén groep liep met Gebiedsmakelaar Danny Konings  
over Kattenburg en de Kadijken. De andere groep bezocht met Gebiedsbeheerder 
Jeroen van Kemenade Wittenburg, Oostenburg en de Czaar Peterbuurt. Knelpunten: 
- Watervoorziening voor het groen in zelfbeheer. 
- Verwaarloosd openbaar groen. Dit veroorzaakt soms zelfs overlast voor de 
omliggende tuinen. Dode bomen moeten worden vervangen. 
- Particuliere bedrijven maaien waardevol groen weg en laten elders onkruid staan, 
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bijvoorbeeld onder bankjes. De opdrachtverlening moet beter. 
- Aanvragen van een regenton of een tuintje is veel te bureaucratisch en omslachtig 
(drie handtekeningen nodig van medebewoners, offerte vragen). Alles duurt lang en 
gaat stroef. De procedures bij zelfbeheer moeten gebruiksvriendelijker worden. 
Positief is dat de muurbegroeiing van een aantal kopgevels op Kattenburg rond is. 
Kansen: 
- Jeroen van Kemenade maakt in november een lijst bekend van bomen waar een 
boomspiegeltuintje mogelijk is. Deze zal gematcht worden met bestaande aanvragen. 
Vanaf november wordt dat mogelijk. 
- Er is heel veel belangstelling voor containertuintjes. Na de evaluatie van het 
experiment aan het eind van dit jaar kan dit hopelijk verder worden uitgerold. 

• [Klik hier voor het inmiddels verschenen uitgebreide verslag van de groenschouw]  
• Toekomstige jarenlange overlast van ProRail in Dijksgracht-oost 

Rob van Dijk heeft van de hotelmanager van het nieuwe Inntel-hotel op Oostenburg 
gehoord dat hij erg geschrokken is toen hij hoorde van ProRail dat het PHS-project 
zeven jaar overlast gaat geven rond de Dijksgracht-Oost, omdat alle materialen 
vandaar aangevoerd worden. Hij heeft een advocaat ingeschakeld en wil graag 
contact met het Eilandenoverleg hierover. Jeroen Verhulst neemt contact op. 

• Steiger zonder vergunning in de Dijksgracht-oost 
Buurtbewoners signaleerde de aanleg van grote steigers. Roeland Lagendijk liet 
eerst weten dat dit te maken had met de aanleg van het fietspad, maar Danny 
Konings mailde vandaag dat de steigers worden afgebroken omdat er geen 
vergunning voor was aangevraagd. 
 

3. Verslag Eilandenoverleg 16 juni 2020 en actielijst 
Het verslag is akkoord. 
N.a.v. blz. 2. Walter van der Vlies, omgevingsmanager Oostenburg-Noord, heeft een ander 
e-mailadres waar hij beter bereikbaar is: walter@vliesadvies.nl. 
N.a.v. blz. 2 spoorbruggen: Jeroen Verhulst heeft de hele zomer geprobeerd Cathelijne van 
Engelen te bereiken. Hij kreeg steeds geen antwoord. Vorige week meldde Danny Konings 
dat ze niet meer bij de gemeente werkt. Jeroen Verhulst gaat een andere gemeentelijke 
contactpersoon zoeken. 
N.a.v. blz. 3 kruispunt Oosterkerk Eilandenboulevard: Rutger de Klerk heeft aan Danny 
Konings gezegd dat de toegezegde evaluatie na een jaar er gaat komen en daarbij kan ook 
de kruising bekeken worden. 
De acties zijn uitgevoerd. 
 
4. Verslag extra Eilandenoverleg 26 augustus over knip Weesperstraat 
Het verslag is akkoord.  
Op 29 oktober bespreekt de raadscommissie MLW het Plan van Aanpak voor de knip. 
Weesperwijs vraagt de gemeenteraad om de pilot in plaats van twee maanden vier maanden 
te laten duren. Dat is mogelijk nu de sluiting van de Piet Heintunnel is uitgesteld van 1 april 
20-21 naar 25 juni 2021. 
Er komt nog een (digitale) informatie-avond voor bewoners. 
 
5. Voorbereiding consultatie planvorming Marineterrein 
Jeroen Verhulst doet verslag van de eerste klankbordgroep die de procedure – dus niet de 
inhoud – van de consultatie bespreekt. Klik hier voor zijn verslag van de klankbordgroep van 
9 september.  
Het Eilandenoverleg vindt dat Kattenburg/Oostelijke Eilanden als aparte gesprekspartner 
erkend moet worden, want zij zijn de directe buren. De gemeente gaat nu ook de 
Nieuwmarktbuurt en het Oosterdokseiland bij de consultatie betrekken. Jeroen neemt 
contact op met het bewonersplatform Groot Waterloo om hen bekend te maken met onze 
uitgangspunten.  
De buurtinbreng bij de consultatie moet niet van nul beginnen, maar voortbouwen op de 
standpunten die al ontwikkeld zijn. Het is belangrijk om meer buurtbewoners erbij te 
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betrekken om zodoende als buurt dezelfde hoofdpunten naar voren te kunnen brengen. Het 
Buurtplatform Kattenburg/Marineterrein heeft daarbij het voortouw. 
Wie mee wil werken aan de buurtinbreng bij de consultatie of goede ideeen heeft, kan zich 
melden bij gedi van Schriek, gtvanschriek@gmail.com.  
 
6. Uitkomsten Centrum Begroot 
Van de 173 ingediende plannen kregen er 119 de benodigde 50 likes. Na de 
haalbaarheidstoets van het stadsdeel bleven er 85 over. Twintig daarvan waren plannen 
voor de Oostelijke Eilanden en daarvoor was € 150.000 beschikbaar.  
Als ‘niet haalbaar’ zijn afgevoerd van de Oostelijke Eilanden: ‘Koffiepaviljoen op het 
Wittenburgerplein’, ‘Samen BBQen in het Oostenburgerpark’ en ‘Marinemuur versieren met 
oude foto’s van Kattenburg’. Op 8 september heeft het stadsdeel de winnende plannen 
bekend gemaakt. Zes van de zeventien plannen die vanuit de Oostelijke Eilandenwaren 
ingediend krijgen geld, in totaal EUR 138.100. Kritiekpunten: 

• Door twee plannen van EUR 50.000 te honoreren blijft er maar weinig geld over voor 
de kleinschalige initiatieven. 

• Een plan van EUR 50.000 heeft betrekking op renovatie van een speelplaats op 
Kattenburg. Had dit niet uit de reguliere gemeentebegroting of De Key betaald 
kunnen worden? 

• De drijvende tuinen die 1,5 jaar geleden in het kader van groen voor Wittenburg 
voorgesteld werden, waar budget voor was, een offerte en vrijwilligers die ze bij 
zouden houden, zijn niet gerealiseerd omdat Waternet geen toestemming gaf voor de 
benodigde vergunning. Het is vreemd dat het plan voor drijvende tuinen door de 
haalbaarheidstoets van Centrum Begroot komt omdat de benodigde vergunning om 
ze ergens te plaatsen niet gegeven zal worden. 

• Het is vreemd dat een plan voor een koffiepaviljoen op het Wittenburgerplein als 
onhaalbaar wordt afgewezen, terwijl de gemeente zelf een herinrichting voor het 
Wittenburgerplein aan het onderzoeken is met toevoeging van bebouwing. Er is 
gezegd dat een mobiel kofiiepaviljoen wel zou kunnen, maar daarop kon nu niet 
gestemd worden. 

• Aan de Waterspelen op het Marineterrein is EUR 20.000 toegekend. De Waterspelen 
werden in juli en augustus al uitgevoerd nog voordat de stemronde was afgerond. 
Criterium is verder dat het geld dit jaar besteed moet worden, dus het kan niet voor 
volgend jaar bestemd worden. 

• De procedure met een eenmalig per brief verstrekte code en het hele digitale proces 
maken deze vorm van buurtparticipatie ongeschikt voor de Oostelijke Eilanden met 
zijn vele laaggeschoolden. 

• Stadsdeel Centrum heeft de inspraak rond een Gebiedsjaarplan afgeschaft en stelt 
Centrum Begroot daarvoor in de plaats. In vergelijking met de bedragen die gemeoid 
zijn met projecten in het jaarplan gaat het in centrum begroot om piepkleine 
bedragen. De buurt geeft de voorkeur aan het jaarlijks indienen van een 
voorstellenlijst voor de jaarprogramma’s van stadsdeel en gemeentelijke diensten. 

Neeria Oostra meldt dat er in de stadsdeelcommissie nog een evaluatie aan de orde gaat 
komen, inclusief evaluatie van Centrum begroot 2019, want daar was vorig jaar geen tijd.  
Het Eilandenoverleg roept op om opmerkingen en kritiekpunten door te geven via 
eilandenoverleg@buurtorganisatie1018.nl of aan Bart of Jeroen. Indien nog op tijd voor de 
evaluatie van het stadsdeel, komt de evaluatie op 27 oktober terug in het Eilandenoverleg. 
 
7. Stand van zaken projecten 
a) Verkoop Oosterkerk 
De PKA heeft besloten om met Stadsherstel in gesprek te gaan over de optie waarbij de 
PKA hoofdhuurder wordt van Stadsherstel, onder de voorwaarde dat ook het scenario met 
verkoop aan de PKA of verhuur door de gemeente aan de PKA aan de wethouder wordt 
voorgelegd. Afgesproken is om de deadline voor het indienen van plannen te verlengen naar 
1 november. We vragen om zowel de Stichting Oosterkerk als een vertegenwoordiger van de 
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buurt aan de gesprekken met Stadsherstel te laten deelnemen. Stadsherstel heeft tot nu toe 
nooit interesse gehad in de plannen van de buurt, dus de buurt zal blijven pleiten voor 
verkoop aan de PKA. Rond 1 november zal veel publiciteit en actie uit de buurt nodig zijn. 
b) Planvorming herinrichting Wittenburgerplein 
De gemeente is begonnen met wensen uit de buurt te inventariseren. De gemeente noemde 
ook bebouwing als optie. Daar is het Eilandenoverleg niet voor. Het laatste nieuws is dat de 
gemeente de ambities voor het Wittenburgerplein terugschroeft wegens bezuinigingen. Wie 
ideeën heeft, geef ze door via eilandenoverleg@buurtorganisatie1018.nl.  
c) VOC-kade 
Bij bewoners van Wittenburg aan de Wittenburgervaart is grote irritatie vanwege de enorme 
geluidsoverlast van de bouwprojecten op Oostenburg , die lang niet altijd correct wordt 
aangekondigd. 
De bezwaarprocedure die de werkgroep VOC-kade had aangespannen tegen het bouwplan 
van Roest met een wijn- annex feestkelder is verloren omdat het hier niet om horeca 2 gaat, 
maar om incidenteel gebruik voor feesten. De werkgroep overweegt naar de rechter te 
stappen. 
d) Oostenburg-Noord 

• Er wordt voor een periode van een paar jaar een noodbrug aangelegd over de 
Oostenburgervaart naar de Bontiusplaats. 

• Binnenkort gaat Stadgenoot middenhuurwoningen in kavel 2 adverteren. Die gaan 
niet via WoningNet, maar wie het eerst komt, die het eerst maalt. Jeroen Verhulst zal 
op www.buurtorganisatie1018.nl berichten zodra de advertentie verschijnt. 

• Er worden op kavel 2 ook jongerenwoningen opgeleverd in de sociale huur. Dringend 
advies aan jongeren uit de buurt om zich in te schrijven bij Woningnet om een kans te 
kunnen maken. 

• Het hotel gaat in maart open. Ze gaan 100 werknemers recruteren die worden 
opgeleid. Hier liggen kansen voor jongeren. 

• Er komt in kavel 8 een buurtkamer van 100 m2 die door ‘Bob Helpt’ gebruikt kan 
worden. 

 
8. Rondvraag  
Jeroen Verhulst meldt dat op vrijdag 25 september de vernieuwde speeltuin Wittenburg 
wordt geopend en ook het nieuwe jongerencentrum op de eerste verdieping van buurthuis 
De Witte Boei. Jongeren uit de buurt geven op vrijdag 25 september een rondleiding in kleine 
groepjes. De rondleidingen zijn van 15.00 tot 17.30 uur. Aanmelden is verplicht.  
Aanmelden via rpolak@dock.nl of vanaf 14.00 uur in de speeltuin (Fortuinstraat 4) bij het 
kraampje van DOCK.  
 
9. Agendapunten volgende Eilandenoverleg 27 oktober 

• Verkoop Oosterkerk 
• Consultatie Marineterrein 
• Evaluatie Centrum Begroot 
• Stan van zaken ‘Bob Helpt’ 

 
 
 
Vergaderdata Eilandenoverleg in 2020 

• Dinsdag 27 oktober 20:00 uur 
• Woensdag 9 december 20:00 uur 

 
Buurtspreekuur Eilandenoverleg gecombineerd met spreekuur gebiedsmakelaar  
Iedereen kan binnenlopen met vragen, klachten of suggesties over de woon- en 
leefomgeving op de Oostelijke Eilanden en Kadijken. Het Buurtspreekuur is één keer per 
maand gecombineerd met het spreekuur van gebiedsmakelaar Danny Konings. Hij houdt 
iedere donderdag 16:00-17:00 uur spreekuur in De Witte Boei. 
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• Donderdag 1 oktober 16:00 - 17:00 uur in buurthuis De Witte Boei 
• Donderdag 5 november 16:00 - 17:00 uur in buurthuis De Witte Boei 
• Donderdag 3 december 16:00 - 17:00 uur in buurthuis De Witte Boei 
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